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ÅRSBERETNING 2021 FOR  
Espeland fangeleir venneforening 

 

1. Virksomhet 
 

Venneforeningen holder til i Bergen kommune. Vi er lokalisert i Espeland fangeleir, 
Moldamyrane 81, på Espeland. 
Venneforeningens mål er å skape et kontaktnett for Stiftelsen ”Lenken” - Gestapohuset og 
Espeland fangeleir samt hjelpe  Stiftelsen å drive og vedlikeholde fangeleiren gjennom 
økonomisk støtte og dugnadsarbeid.  
 

2. Styret og styrets arbeid  
 

2.1 Styrets sammensetning 
 

Styreleder:   Harald Lavik 
Nestleder:   Ole Johan Hauge 
Styremedlemmer: Ivar Kalland 
   Karl Johan Brusdal 
   Tore Isager 
   Liv Krøger 
Varamedlemmer: Rolf Hagebø 
   Tor Rogne Iversen 
 
På venneforeningens årsmøte 8. juni 2021, ble det gjort en endring i foreningens vedtekter. I 
§5 ble det vedtatt at antallet styremedlemmer ble satt til 5 til 7 medlemmer.  
 
2.2 Møtevirksomhet 

I løpet av året 2021 har styret avholdt 5 møter. På møtene har styret drøftet ulike oppgaver 
som skal gjennomføres i løpet av året. Blant annet vedtok styret å støtte Stiftelsen med kr. 
100.000 som skulle brukes til vedlikeholdet av Espeland fangeleir. 
                    
                       Bergens Tidende utlyste en konkurranse i 2021 om Bergens beste forening, og i   
                       konkurranse med mange ulike foreninger ble Venneforeningen nominert til den    
                       endelige finalen, noe styret er stolt over. 
 

3. Arbeid som er utført. 
 

3,1 Dugnadsarbeid: 
Takket være bidrag fra våre medlemmer og innsats fra dugnadsgjengen, har 
vi vært i stand til å bidra vesentlig til driften av Espeland fangeleir.  
På grunn av covid-19 pandemien har det vært nødvendig å stenge leiren for 
alle aktiviteter i lengre perioder. Dette har selvsagt gått ut over 
dugnadsarbeidet. Tross dette, har det vært mulig å gjennomføre viktige 
vedlikeholdsprosjekter.  
Nord- og vestveggen på fjøsen har fått ny kledning takket være godt  
arbeid av  venneforeningen. 
                                                                 
                                        Gjerdet mot elven har blitt ferdigstilt i løpet av 2021, og 
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                                        tilbakeføringen av vaktboden startet opp høsten 2021.  
                                             

                                        Styret har delt dugnadsgjengen opp i fagområder. Dugnadsgjengen 
                                        dekker de fleste fag og har elektrogruppe, utegjeng, snekker, maling 
                                        og mekanisk gruppe. I tillegg jobber vi med biblioteket vårt, og en 
                                        skolegruppe tar seg av omvisning for besøkende  

   skoler. Den gruppen som har gitt mest inntekter  
   er kjøkkengruppen. Servering av middag eller 
   rundstykker samt salg i kaféen til besøkende, har 
   gitt gode inntekter. 

Det har vært god oppslutning om dugnaden hver mandag. Normalt   
møter 25 pluss minus 5 av den aktive dugnadsgjengen på 40 stk. Styret                                          
har loggført over 2565 dugnadstimer på vedlikehold. Utover det har                               
skolegruppen logget  1210 timer, søndagsåpen leir 354 timer,                                     
arrangement 210 timer, gruppeomvisning 185 timer og planlegging                                             
210 timer. For arbeidet i biblioteket har det gått med ca 60 timer. 
 

Statistisk Sentralbyrå regner timepris på kr 320,- for frivillig dugnad. Det  
vil si at de frivillige har utfører en arbeidsinnsats til en verdi på over  
1,5 millioner kroner.    
 

3.2 Skoleundervisning 
Venneforeningen har gjennom året stilt frivillige til å være 
en viktig del av skoleundervisningen i leiren. Trass i de 
utfordringene som Covid-19 skapte, besøkte flere tusen 
skoleelever leiren i 2021.  De fleste av underviserne var 
frivillige fra venneforeningen, og uten denne støtten ville 
det ikke være mulig å drive skoleundervisning i Espeland 
fangeleir. I 2021 kom også skoler fra andre steder i Norge 
på besøk til leiren. 
 

3.3 Søndagsåpen leir 
Fra april til november hadde stiftelsen åpen leir hver 
søndag. De aller fleste av dem som var omvisere disse søndagene, var frivillige fra 
venneforeningen. Dette var et svært populært tiltak, og det kom også besøkende fra andre 
deler av Norge. I 2021 var det også åpen leir hele sommeren. Uten de frivillige fra 
venneforeningen ville det ikke vært mulig å holde leiren åpen hver søndag. 
 

3.4 Arrangement 
Arrangementer gir gode inntekter til venneforeningen. Vi har mulighet til utleie av 
Kvinnebrakken med inntil 100 gjester og messen med 36 gjester. Kjøkkengjengen kan 
servere 3 retters middag eller lunsj med kaffe og rundstykker eller smørbrød. Vi har 
kapasitet til å ta flere fødselsdager, fester, blåturer, seniordans eller andre markeringer. 
I 2021 var det en nedgang i antall arrangement på grunn av Covis-19 pandemien. Men 
frivillige fra venneforeningen var sterkt involvert i samtlige arrangement som ble 
gjennomført. 
De viktigste arrangement i 2021 var: 
 

Markering av den internasjonale Holocaustdagen 27. Januar. I likhet med tidligere år var 
venneforeningens medlemmer aktive i forbindelse med arrangementet. 
 

Støttemuren foran 

vaskebrakken  

tilbakeføres 

En skoleklasse for undervisning 

av en av våre frivillige 

Gjerdet mot elven ble 

ferdig i 2021 
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Fredsmarkering 8. Mai. Dette er stiftelsens hoved arrangement hvert år, og det er 
venneforeningens medlemmer som stiller opp og hjelper til med alt det praktiske. I 2021 
deltok 250 mennesker på dette arrangementet. 
 

Sommerfest for de frivillige. 
Det har vært en tradisjon å invitere alle de frivillige til en sommerfest i juni, og festen ble 
også gjennomført i 2021 trass i Covid-19. Over 40 frivillige stilte opp til denne grillfesten som 
er blitt svært populær. Styret ser viktigheten av å samle alle de frivillige til en felles hyggedag 
i leiren.  
 

Opplæring av guider 
10. juni arrangerte venneforening en samling for nye omvisere. Behovet for flere omvisere 
er stort på grunn av de mange grupper og enkeltpersoner som ønsker å besøke fangeleiren.  
De nye omviserne fikk en grundig innføring i leirens historie og hva de ulike brakkene ble 
brukt til. Flere av deltakerne startet opp sin virksomhet som omviser straks de var ferdige 
med opplæringen. 
  

Veteranbil treff 30. juli 
I et samarbeid med Mercedesklubben i Bergen, ble Espeland fangeleir åpnet for et nasjonalt 
treff for medlemmene i foreningen. 65 veteranbiler fra både inn- og utland besøkte leiren   
                                                    som også var åpen for lokalbefolkningen. Over 600 mennesker 
                                                    var innom leiren denne dagen, og alt det praktiske ble utført av 
                                                    venneforeningens medlemmer. Det ble servert middag til over 
                                                    150 personer og medlemmer i foreningen åpnet leiren for 
                                                    omvisning for dem som ønsket dette. Over 200 mennesker 
                                                    benyttet anledningen til å bli med på omvisningen. I tillegg til 
                                                    veteranbilentusiastene kom mange fra lokalmiljøet opp i leiren 

denne dagen for å se på de fantastiske veteranbilene.  
 

 
 

Lunsj for eldre. 20. oktober og 3. november. 
I et samarbeid med Bergen kommunes kulturkontor ble det gjennomført 2 lunsj 
arrangement som i sin helhet ble gjennomført av venneforeningens medlemmer. 
Kulturkontoret var så fornøyd med arrangementene at de har utrykt interesse for lignede 
samarbeids prosjekt i 2022.  
 

Den årlige middagen for de frivillige som normalt blir arrangert i desember hvert år, måtte 
dessverre avlyses på grunn av pandemien. 
 

4. Saker under arbeid og planlegging 
 

Styret har arbeidet med ulike saker i 2021. På grunn av Covid-19, har styret sett seg nødt til å 
stenge leiren for dugnad i flere perioder.  
Forberedelser til ulike arrangement har vært viktig for styret. Både veteranbiltreffet i juli og 
lunsj for eldre 20 oktober og 2 november krevde mye  arbeid av styret og medlemmene i 
foreningen.  
Sammen med ledelsen i stiftelsen har det blitt utarbeidet  prioriteringsoversikt over hvilke 
vedlikeholdsprosjekt som skal gjennomføres.  
 

Over 60 veteranbiler fra hele 

landet samlet. 
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Dugnadsgjengen har utført flere viktige prosjekt som skifte av kledning på Fjøsen. I tillegg 
har piggtrådgjerdet mot elven blitt ferdigstilt i henhold til stiftelsens planer. 
 

Med støtte fra Bergen kommune er det blitt produsert en vervebrosjyre for å få flere aktive 
medlemmer i venneforeningen. Disse brosjyrene er blitt distribuert på ulike arrangement og 
aktiviteter i leiren. 
 

5.Drift og økonomi 
 

5.1 Forretningsførsel og revisjon 
Venneforeningen benytter StyreWeb til medlemsregistrering, dokumenthåndtering og 
regnskap. Programmet er godkjent av Norges Idrettsforbund og spesielt tilpasset frivillige 
organisasjoner. Oppnevnt revisor har revidert regnskapet. 
 
 

5.2 Økonomi 
Inntektene er hentet fra medlemskontingenten, diverse tilskudd, gaver og inntekt fra 

arrangementer.  

I bank og kasse har foreningen per 31.12.21  kr. 193.218.02 

Revidert regnskap vil bli lagt frem på årsmøtet. 

I samsvar med regnskapsloven§ 3-3 bekreftes det at forutsetningen om fortsatt drift er lagt 

til grunn ved utarbeidelse av regnskapet. 
 

5.3 Kommentarer til regnskapet for 2021 

Regnskapet ble oppgjort med et overskudd på kr 22.039,27 
Samlet tilskudd til stiftelsen har vært på kr 100.000,00 
Det er styrets vurdering at årsregnskapet viser et rettvisende bilde av resultat og stilling  
pr. 31. desember 2021. 
 

6. Sosiale aktiviteter/dugnadsarbeid 

Venneforeningen har en aktiv dugnadsgjeng på 30 + medlemmer. Normalt møter 25 +- 5 
hver mandag. Til sammen har vi registrert vel 4800 timer utført arbeid.  
Utover vanlig dugnad har medlemmer vært omvisere på søndagsåpen leir samt undervisere 
på de mange skolebesøkene som har vært i leiren.. 
Vårens arbeid ble avsluttet med en sommerfest for alle de frivillige. Julefesten måtte 
derimot bli avlyst på grunn av pandemien. 
 

7. Medlemstall 
Pr. 31.12.2021 var medlemstallene som følge: 

137 årsmedlemmer 

2 æresmedlemmer 

53 livsvarige medlemmer 

9 firmamedlemmer 

 

Totalt 201 medlemmer 
 

Kontingenten fra firmamedlemmer kreves inn av Stiftelsen, da den er bundet opp av 
annonsering på Stiftelsens hjemmeside. 
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8. Forutsetning om fortsatt drift 

Styret i Venneforeningen mener at økonomien er sunn, og at det fortsatt settes «tæring etter 

næring». Vi har de beste forutsetninger for videre drift. 

 

9. Arbeidsmiljø, HMS 

Venneforeningen har ingen ansatte.  
Venneforeningen har etablert et system for sikkert dugnadsarbeid. Vi har ikke hatt uhell eller 
farlige hendelser i vårt arbeid gjennom året 2021. Styret vil fokusere på HMS arbeid gjennom 
anskaffelse og bruk av verneutstyr. 
 

10. Likestilling 

Styresammensetning: Styret består av 5 menn og 1 kvinne. Styret vil arbeide for å få flere 
kvinner med i det frivillige arbeidet i foreningen. 
 

11. Forurensning av det ytre miljø 

Venneforeningen har ingen aktivitet som forurenser det ytre miljø 
 
 
Underskrifter: 
 
 _____________________   ______________________ 
        Harald Lavik            Ole Johan Hauge 
         Styreleder     Nestleder 
 
 
 
 _____________________   ______________________ 
        Ivar Kalland     Tore Isager 
      Styremedlem     Sekretær 
 
 
 _____________________                               _________________________ 
         Liv Krøger                                                             Karl Johan Brusdal 
     Styremedlem                styremedlem 


